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KARÁCSONY                                              B év                    1– 4 oldal 

URUNK SZÜLETÉSE 
                                                                      

Olv.: Iz 52,7-10 – Zsid 1,1-6 – Jn 1,1-18 

Az Ige megtestesülése 

 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

Szentmise bevezetése 

 

Isten hozta a Testvéreket! 
Azt is mondhatom, hogy elfogadták az üzenetet, az angyalok hirdette örömöt és most itt 
összegyűltünk Isten körül, aki szeret minket! Nagy örömömre volt, hogy éjszaka is nagyon 
szép számmal itt voltunk és még reggelre is maradtunk. Ez igazán megnyugtató! Ma 
Magyarországon, Európában ez kifejezetten isteni jel! 
 

Nagyon szeretem ezt a vasárnap reggeli szentmisét, a pásztorok miséjét! Ők azok, akik az 
emberiséget képviselik az első karácsonyi ünnepnapon, akik hallották az angyali szózatot és 
meg is hallották! 

A pásztorok, akik látták azt a kicsi Gyermeket 
és meg is látták benne az Istent! 

Ha tudnánk őket követni, milyen boldogok lennénk! 

Próbáljuk meg! 
 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! Nagyon jó lenne, ha mindegyikünk meg tudná fogalmazni ezen a napon: 
 

Örömnap ez nekünk! 

Nagy örömre ébredtünk! 

 

Ezt azért lenne fontos megfogalmazni, mert ma, 2014 karácsonyán egy új fogalom 
száguldozik a világban: fekete karácsony 2014-ben! Azok hangja ez, akik jó 200 évvel 
ezelőtt elkezdtek egy folyamatot, amely úgy tűnik betetőződött a XX. század utolsó 
negyedében. A kereszténységet, a keresztény vallást, a keresztény igazságokat kiiktatni a 
világból! Bizonyos értelemben sajnos sikerül is nekik. Ez azért fájdalmas nekünk, mert 
Európában élünk és Európa arculata, értékrendje, a léte a kereszténységnek köszönhető, 
bizonyos értelemben az egész világ kereszténysége is. Innen Európából indultak el a 
misszionáriusok a világ számtalan pontjára.  
 

Most ne erre a fájdalmas folyamatra gondoljunk, hanem inkább arra, hogy nekünk most a III. 
évezredben éppen mától elkezdve, többet kellene foglalkoznunk a kereszténységünkkel, a 
hitünkkel, hogy megmaradhassunk embernek! Ezen értékek nélkül az emberi arculatunk 
eltűnik! Tűnőben van! Olyan dolgokat tapasztalunk, olyan folyamatokról hallunk, amelyek 
mintha arctalanná tennék a világot! 
 

Ma ünnep van!  
Isten azt akarja, hogy az ember élete ünnepélyes legyen! Hétköznapokban élünk, a 
mindennapok, a munka világában, de ha az ember találkozik Istennel, - ezt fogalmaztam meg 

az idei karácsonyi üzenetben is –  
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amikor a mi hétköznapi utunk találkozik Isten kegyelmi útjával, 
akkor ünnep támad! 

 

Ünnepek szükségesek, ünnepek nélkül belefulladunk a hétköznapokba, elnyel bennünket a 
sötétség! Éjszaka arról elmélkedtünk, mit jelent számunkra: 

Megjelent Istenünk emberszerető jósága! Azt jelenti, hogy Isten igazol bennünket!  
Jézus Krisztussal üzeni, kinyilatkoztatja, hogy Isten szereti az embert! 

 

Egyetlen érték igazolja az embert, a szeretet! 

Az, ha szeretik! Akit nem szeretnek, 

az valójában nem is létezik, legföljebb vegetál! 
Karácsonynak ez az igazi üzenete:  
Isten szeretett gyermeke az ember! 

 

Jézus Krisztus Emberré válásával kapcsolatosan nagyon fontos üzeneteket kaphatunk!  
Ha lehet ezt így mondani: isteni stílusról van szó! Azt olvassuk a Szentírásban:  

 

Jézus Krisztus az Istennel való egyenlőségét nem tartotta olyan dolognak, 
amelyhez feltétlenül ragaszkodjon, hanem Emberi alakot öltött! 
Olyan emberi testbe öltözködött, mint amilyen a mi testünk! 
Egyetlent, a bűnt kivéve mindenben hasonló lett hozzánk! 

 

Az a bizonyos isteni stílus!  
Csak az Istenre jellemző, ránk, emberekre nem! Istentől ezt is meg kellene tanulni! 
 

Isten ennek a Gyermeknek születését Betlehembe viszi! 
Betlehemben is a legutolsó helyre,  

hogy az ember félre ne értse,  
hogy ez a Jézus nem csak egyeseké! Mindenkié! 

 

Isten Jézus születését a pásztorok mezejére viszi! Onnan indulnak el ezek az egyszerű 
emberek a Jézussal való találkozásra! Honnan indulnánk el mi emberek? Mindegyikünk 
onnan indul el, ahol éli a mindennapjait! Milyen különbözők ezek a mindennapok! A cigány 
putritól egészen a palotákig igaz! Az ember csak onnan tud elindulni, ahol éli a 
mindennapjait!  

 

Istennek ez a csodája,  
Istennek ez a fantasztikus elgondolása,  
hogy odaviszi az Ő Fiának születését,  
ahol már mélyebbről nem lehet beszélni! 

 

A pásztorok magatartása felé forduljunk 
Tőlük nagyon sokat tanulhatunk!  
 

A pásztoroknak  
volt fülük és meghallották az üzenetet! 
Volt szemük és meglátták ebben a kicsi Gyermekben az Isten Fiát!  
Azért olyan nagyok, mert halló fülük és látó szemük volt!  
A jel, amit kaptak az angyaloktól: egy jászol! 
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Pólyába takarva, jászolba fektetve találtok egy Csecsemőt! 

A jel!  

Karácsony jele a jászol!  
Amint húsvét jele a kereszt! 

 

Ez is Istenre jellemző!  
Karácsonykor a jászol, húsvétkor a kereszt!  
Ki gondolná el, hogy így lehet közel kerülni az emberhez?  
Csak az Isten! Biztos, hogy mi emberek másképp szerveztük volna! 

 

Egy kicsit nézzünk körül ebben a barlangban!  
Szent Ignác ajánlja, hogy karácsony reggel lelki értelemben egy csendes órát kellene tartani 
mindenkinek ebben a barlangban. Helyezkedjünk el a barlangistállóban. Kik vannak ott? 
Üzennek, mondja szent Ignác. Ezeket az üzeneteket szeretném egy-egy mondatban a 

Testvérek figyelmébe ajánlani! Az angyalok nincsenek ott, ők üzenetet hoztak, már elmentek! 
 

Ott vannak a pásztorok  
A pásztorok az éberség jelképei! Ők azok, akik őrzik a nyájat, akiknek ébernek kell lenni, 
hogy meg tudják védeni nyájukat a ragadozóktól. Ezt a lelki magatartást üzenik nekünk: az 
éberség lelkületét! Annyi hatás ér bennünket nap, mint nap! 
 

Vegyük észre, tudjuk meg,  
hogy mitől kell magunkat megvédeni!  
Mitől kell egymást megvédeni!  
A rengeteg hatás elmeríthet bennünket,  
ha nem vagyunk elég éberek!  
Ezek az egyszerű emberek tudták, mi a dolguk! 

 

Ott vannak a báránykák  
A kicsi gyerekeknek ajánljuk Teréz anya művét. Minden évben egy csodát varázsol ide az 
oltár elé! Ebben a barlangban ott vannak a báránykák.  
 

A báránykák a bizalom jelképei! 

Teljesen ráhagyatkoznak a pásztorra! 
Azt írja a Szentírás, 
hogy ismerik a pásztort, ismerik a pásztor hangját!  
Biztonságban vannak! Üzenet nekünk!  
Az egymásba vetett bizalom meghatározza életünket!  
 

Megbízunk az elárusítóban, aki méri a felvágottat, vagy az almát, vagy akármit, amit 

vásárolunk. Ugyan így megbízunk a pilótában, aki visz bennünket a repülőgéppel, megbízunk 
az autóvezetőben, akikkel együtt autózunk! Különben ki se tehetjük a lábunkat.  
 

Ott van az ökör 

Az ökör a béke jelképe! Azt mondják, hogy az ökör megbízható, teherbíró! Lehet rá mindig 
számítani! A karácsonyi történetben is szerepel. Rá meleget a marha lehel! Ezért van ott, 
melengeti a kis Jézust!  
Akik békességet hordoznak, azok fölmelengetik az emberek szívét maguk körül! 
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Ott van a szamár 
A szamár az öröm jelképe! Azt mondják, hogy buta. Nagyon okos állat a szamár. Azt 
mondják makacs, meg e féléket mondanak szegény jószággal kapcsolatosan.  
Valójában roppant egyszerű, roppant igénytelen!  
 

Az igénytelenségével szerez örömet gazdájának! 
A mi emberi kapcsolatainkban rendkívül fontos 

az örömszerzésnek, meg az öröm elnyerésének ez a formája! 
Amikor az ember a kicsinek, a kevésnek is tud örülni! 

 

Ott vannak a személyek a barlangban: Mária, József és legfontosabb személy a kis Jézus! 

 

Mária a szeretet jelképe!  
Ő az Anya! Ő, aki a háttérben van! Aki éltet, a szeretetével éltet! 
Vagy a szeretetünkkel éltetjük egymást, vagy nincs közünk egymáshoz! 

Ehhez az a fajta áldozatosság kell, ami az anyák sajátja! 

 

Ott van József, aki a hit jelképe 

Ez nagyon fontos, mert manapság mintha a hit elfogyott volna, mint tavasszal a hó. József 
hite a cselekvő hit!  A hit cselekedetek nélkül halott!  

Hallja álmában a figyelmeztetést és azonnal cselekszik!  
Hallja az összeíró parancsot és azonnal indul Betlehembe! 
Hallja, hogy a Gyerek életére törnek és viszi őket Egyiptomba!  
A tettek embere! A hit motiválta tettek embere! 

 

Itt van Jézus, ő a középpont!  
Ő az, aki elhozta nekünk Isten szeretetét! Azt a szeretetet, amely élni tanít bennünket!  
A szeretetet kell elsajátítani, ha véget akarunk vetni a fekete karácsonyoknak! Meghozták a 
szentenciát! Fekete karácsonyokat a keresztényeknek! Százezreket üldöznek, feszítenek 
keresztre, ezreket fejeznek le csak azért, mert hívő keresztények! Közben ezeknek a 
gyilkosoknak sorstársai jönnek Európába, itt meg állandóan avval foglalkoznak, mennyire 
vagyunk mi befogadóak, mennyire biztosítjuk nekik itt a jogaikat. Ők még az élethez való 
jogot sem engedik a hívő embereknek! 
 

Azt ajánlom a Testvéreknek, hogy ennek az évnek karácsonyán többet foglalkozzunk hitbéli 
örökségünkkel, a kereszténységünkkel, keresztény vallásunkkal, mert vagy ez tart meg 
bennünket, vagy az a folyamat folytatódik és elidegenedünk egymástól! Ezek a másfajta 
hullámok, másfajta kezdeményezések elöntenek bennünket és eltűnünk a föld színéről! 
 

A kereszténység nem tűnik el! 

A kereszténység Afrika országaiban, Dél-Amerikában hatalmas méretekben növekszik!  
Közel-Keleten is az üldözött, vértanúságra kész emberek ragaszkodnak hitükhöz! Mi úgy 
gondoljuk, hogy ez messze van tőlünk! 

 

Testvérek! Nincs messze! Ez bármikor megjelenhet itt Európában is! Ne legyen! 

De mi erősödjünk meg keresztény meggyőződésünkben, hitünkben, vallásunkban, 
 mert akkor a pokol kapui sem vesznek erőt rajtunk! 

 


